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Защо говорим за това?

Момиченце от Манила стана 8-милиардният жител на планетата. Много или малко е това? И до какво води увеличаването на населението?
 

Земята e все по-многолюдна - току-що се роди осеммилиардният жител на планетата. Бебето Винис е момиченце. Родило се е в Манила, столицата
на Филипините. Разбира се, бебетата са нещо чудесно и всяко заслужава раждането му да се посрещне с радост. 

И все пак  повечето световни медии коментират новината като тревожна. Пренаселеността води до  екологични проблеми като замърсяване на
въздуха, глобално затопляне, изсичане на гори, изчезване на животни, изчерпване на природните ресурси – вода, храна, полезни изкопаеми, горива...
Образно казано, планетата се задъхва от дейността на хората.

Осем милиарда са наистина много. Стотици хиляди години трябват на човечеството да достигне 1 млрд. през 1803 г., но след това, само за около 200
г., то се увеличава осем пъти! А от 1974 г. насам - два пъти. Прогнозите са, че броят на хората ще достигне своя връх от 10 млрд. през 2080 г.

Два пъти повече хора значи два пъти повече храна. Значи два пъти повече електричество, бензин, дрехи, къщи, електроника... И два пъти повече
отпадъци. Поне (защото съвременните хора замърсяват много повече)!

А кое не се увеличава? Не се увеличава територията на планетата. Не се увеличават горите, които произвеждат нашия кислород. Всъщност те
намаляват... за да отгледаш два пъти повече храна, имаш нужда от два пъти повече селскостопански земи. А откъде да дойдат те?
Ето затова е проблем, че Земята става пренаселена. 
 
Увеличаването на населението се дължи на по-дългата продължителност на човешкия живот заради подобрените здравеопазване, хранене и лична
хигиена.

Но нашето въздействие върху планетата се определя много повече от нашето поведение, отколкото от броя ни. Въпреки че в Африка и Азия живеят
най-много хора, всъщност най-богатите страни консумират най-много и съответно замърсяват повече планетата. Причината е, че те използват повече
коли, самолети, електричество, купуват повече вещи.

Всеки от нас може да пести в своето всекидневие и да живее по-екологично. За да намалим вредното въздействие върху Земята, трябва да не
купуваме излишни неща, да ходим повече пеша, да пестим енергия и вода вкъщи, да рециклираме отпадъците, да ползваме по-дълго вещите. Ако
всички хора се грижат по-добре за планетата, тя ще има по-малко проблеми.  
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